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Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 22 d’octubre de 
2015. Comença la sessió a les 9 hores i 33 minuts. Presideix 
el president de les Corts Valencianes, senyor Enric Morera i 
Català. Sessió plenària número 12. Segona i darrera reunió.

El senyor president:

 Senyories, anem a començar.
 Es reprén la sessió. (El president colpeja amb la maceta)

Compareixença del president del Consell, senyor 
Ximo Puig i Ferrer, per a respondre les preguntes 
d’interés general per a la Comunitat Valenciana 

formulades pels grups parlamentaris
(RE números 3.846, 3.848, 3.845 i 3.847)

El senyor president:

 Dèsset punt de l’ordre del dia de la sessió plenària: 
«Compareixença del president del Consell per a respondre a 
les preguntes d’interés general per a la Comunitat Valenciana 
formulades pels grups parlamentaris.»
 En primer lloc, tindrà la paraula per a formular la 
pregunta la síndica del Grup Popular, senyora Isabel Bonig. 
Quan vosté vullga

La senyora Bonig Trigueros:

 Moltes gràcies, senyor president
 Señor president, ¿cómo valora usted que el Acuerdo del 
Botánico no contemple ninguna medida concreta en materia 
de empleo?

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyora diputada. (El president parla 
amb el micròfon desconnectat)

 El president del Consell, per a respondre.

El senyor president del Consell:

 Moltes gràcies, senyora Bonig.
 Senyor president
 L’Acord del Botànic, en el seu apartat 4, incorpora set 
apartats diferents amb distintes mesures per aconseguir un 
model productiu que genere treball amb sous decents.
 Però, en qualsevol cas, més enllà d’eixe apartat concret, 
l’Acord del Botànic té una gran aposta, que és perquè tots 
el treballadors i treballadores valencians tinguen el dret al 
treball.
 Gràcies.

El senyor president:

 Moltes gràcies, president. (El president parla amb el 
micròfon desconnectat)

 Senyora síndica del Grup Popular.

La senyora Bonig Trigueros:

 Gracias, señor presidente.
 Mire, señor presidente, aquí, en los ciento y pico días 
que llevamos, y cuando han comparecido los consellers 
y los distintos miembros del gobierno, siempre se alega 

al pacto del botànic. Es como la santa escritura… el 
Evangelio, la Biblia: lo que no está en el botànic no existe. 
Y, efectivamente, para ustedes el empleo no existe.
 Mire usted, porque hablan de todo, de cambio de modelo 
productivo. Esperemos hacerlo antes de treinta años.
 Usted debería gobernar y liderar una administración 
que sea capaz de generar empleo, riqueza, oportunidades, 
dinamismo, actividad económica.
 La principal batalla que usted debería estar planteando hoy 
es contra la principal preocupación de los valencianos y de los 
españoles, que es el empleo. Pero algo más de ciento diez días 
han demostrado que no tiene usted proyecto para cambiar el 
modelo productivo y para generar empleo y riqueza, y sobre 

 Su única hoja de ruta ha sido colocar a los suyos, a los 
de Bloc-Compromís, a los de Podemos, a algún familiar por 
ahí, y se acabó, señor Puig. Y se acabó.
 Mire usted, usted es el presidente del paro: 21 
desempleados desde que usted es presidente. Ha caído la 
creación de empleo un 12%. Y a usted, que le gusta hablar 
tanto del pasado –a los socialistas, a la izquierda–, hablemos 
del pasado.
 Usted, gracias a los gobiernos del Partido Popular en 
el estado y, también, en la Comunidad Valenciana, lideró 
o aceptó una comunidad…, heredó una comunidad que 
lideraba la creación de empleo juvenil. En el 2014, 25.000 
jóvenes encontraron empleo. Lideró una comunidad o 
heredó una comunidad que creaba…, lideraba la creación 
de empleo, que lideraba la creación de empresas –un 12% 
subió en el último año–, que lideraba las exportaciones. En 
el 2014, 28.400 millones de euros, superando…, triple las 
exportaciones con el resto de España.
 Mire usted, señor Puig, usted lideraba…, o heredó una 
comunidad que, en el primer trimestre del 2015, el índice de 
producción industrial crecía un 3,8%, cuando en el resto de 
España decrecía. Eso es lo que usted lideraba. Y eso es lo que 
usted lideraba y encontró y heredó.
 Mire usted, ahora estamos en una sociedad y en una 
situación totalmente distinta. No podemos consentir que 
su inactividad y sus líos, señor Puig, de gobierno impidan 
generar empleo y riqueza.
 Porque, claro, ¿cómo usted que se ha convertido ya en 
una losa para el crecimiento de esta comunidad? Porque 
usted está en líos internos, apagando fuegos. Y no lo 
decimos nosotros, lo dice la prensa: «Presidencia interviene 
para apagar el fuego entre justicia y transparencia», 
(aplaudiments) porque parece ser que hay un documento…, 

 Mire usted, usted viene aquí diciendo que ha conseguido 
un nuevo acuerdo. Ni sus llantos, ni sus lloros sirven para 
que crear ni ilusión, ni empleo.
 Una recomendación, señor Puig. Vieja política –esta 
foto–, con viejos actores. Aléjese de los poderosos, está bien, 
pero céntrese también en la realidad. Y la realidad es que el 
alcalde del PSOE de Paterna le pide creación de empleo, y 
si no, «cada vez que me venga un parado le pediré un taxi 
y se lo llevaré a la señora Oltra». O el alcalde de Requena, 
del PSOE, que dice que «estamos teniendo problemas para 
entrar en las consellerias». Queremos un gobierno que 
esté al servicio de los más débiles, de las pymes, de los 
autónomos; no de los poderosos. Se han olvidado ustedes ya 
de rescatar a las personas.
 Mire, señor Puig, usted es una losa porque no hace más 
que buscar excusas para asumir su responsabilidad.
 Primero, las inversiones, la toma en consideración, y 
el Congreso de los Diputados tomó en consideración. Por 
cierto, inversiones, ¿por qué no acudió nadie cuando la 
semana pasada estuvo la ministra de Fomento a inaugurar 
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una obra que el Partido Socialista paralizó en la 340? 
(Aplaudiments) O, ¿la mejora en la nacional 232 de su 
pueblo y que nadie acudió?

 Y la última, que no le recibía el señor Rajoy. El 2 de 
noviembre le recibirá el señor Rajoy. ¡Ya está bien de 
quejarse! (Aplaudiments) ¡Gobierne! Señor Puig, ¿cuándo 
va usted a recibir al alcalde de Paterna? ¿Cuándo va a poner 
usted en marcha todos estos proyectos?
 Mire, acabo, señor Puig. Queremos un gobierno que no 
llore, que no se lamente. Es la hora de gobernar y de decidir, 
y esa es su responsabilidad. Sabemos que nos va a subir los 
impuestos, ya lo ha dicho. Y, después del 20 de diciembre, 
todavía una subida masiva para los impuestos que va a poner 
en peligro la generación de empleo.
 Pero una cuestión más. Ayer, señor Puig, se cumplían 
210 años de la batalla de Trafalgar. Yo no le voy a decir a 
usted que sea Nelson. Usted no puede ser Nelson. No lidera 
absolutamente nada. No ilusiona absolutamente nada. Pero 
la Comunitat Valenciana necesita que cada uno asuma su 
responsabilidad, y su responsabilidad es gobernar y generar 
empleo y riqueza, no declaraciones vacías.
 Si no es Nelson, por lo menos no haga que la Comunidad 
Valenciana, que su gobierno acabe como aquel buque 
insignia de la armada española, la Santísima Trinidad. Y 
sabe usted, en la religión católica, que la Santísima Trinidad 
era el padre, que es usted; el hijo, en este caso, la hija, la 
señora Oltra, y espíritu santo, el conseller de transparencia, 
gaseoso, que vuela y sobrevuela. (Aplaudiments)

 Le digo a usted, señor Puig, que sabe usted que en la 
Santísima Trinidad el más conocido, en este caso, la más 
conocida, es la hija. Cuídese de su hija, gobierne y decida. 
(Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyora diputada.
 Per a respondre, el president del Consell.

El senyor president del Consell:

 Moltes gràcies, president.
 Jo m’ocuparé de tots i totes les valencianes. Vosté ocupe’s 
de la hija de Rajoy, sí. Por cierto..., no, la niña de Rajoy, la 
niña, la niña exactamente, la niña de Rajoy.
 Por cierto, por cierto, ¿sabe quién lloraba? Nosotros no 
lloramos. El que lloraba, al parecer por lo que he leído esta 
mañana, era Álvaro Pérez, el Bigotes, al señor Camps. Le 
lloraba para ver cómo robaban más aquí a la Comunidad 
Valenciana. (Aplaudiments) Por eso..., esos son los lloros.
 Por cierto, le digo para que quede claro, nosotros ni 
lloramos, ni pedimos. ¡Exigimos! Exigimos, exigimos lo que 
se les debe a los valencianos. (Aplaudiments)

 Yo no tengo ningún interés especial en ver al señor 
Rajoy, ¿sabe? El único interés que tengo… (Veus) ¡No! 
(Remors) Pero, perdone. No tengo ningún interés especial. 
Simplemente es una cuestión de lealtad democrática. 
(Aplaudiments) Simplemente es esa cuestión. Simplemente 
se trata…, se trata simplemente de que…, usted, a veces, 
me parece que es antisistema. Ahora saca…, porque como 
saca siempre papelitos, fotos y tal. Hoy ha sacado una que 
están los sindicatos, los empresarios, y dice que eso es la 
vieja política. ¡Es genial! O sea, de verdad, oiga…, no sé, 
no quiero mirar a nadie, pero hay que empezar a temblar, 
porque en lo que se está situando el Partido Popular es ya, 

claramente, digamos, fuera del sistema. O sea, ¡le parece 
que el diálogo social es una broma! ¡Claro! ¡Porque durante 
veinte años han estado de espaldas absolutamente a todo lo 
que no fuera el Partido Popular! (Aplaudiments)

 Es una auténtica vergüenza que ustedes hablen, de esta 
manera, del empleo. De verdad, es una vergüenza, es una 
vergüenza. Es una auténtica vergüenza que usted venga aquí 
a presumir de lo que ha sido el gran fracaso de la política del 
Partido Popular, que ha sido el empleo. 
 El empleo ha sido un fracaso enorme. ¿Porque saben lo 
que pasa? Nadie de este gobierno ha ido a la cola del paro 
para decir que iba a solucionar el problema del empleo. 
Nosotros no hicimos…, nadie, como Rajoy, que dijo…, se 
puso en la cola del paro y dijo: «Cuando yo sea presidente 
se acabará el problema del paro.» Y, ¿saben lo que pasa? 
Que desde que Rajoy es presidente hay menos personas 
trabajando que había antes de que entrara Rajoy, menos 
personas trabajando.
 Y es increíble, es bastante increíble que usted venga aquí 
a decir que la comunidad que lidera el paro juvenil en España 
ha conseguido algún éxito en esta cuestión. Nosotros, 
desgraciadamente, tenemos más del 50% de jóvenes que no 
tienen empleo.
 Esta mañana, efectivamente, señorías, hemos conocido 
los datos de la EPA del tercer trimestre…, por cierto, tercer 
trimestre, ya, de gobierno de progreso en esta comunidad y 
las cosas no van tan mal. Van bien, van bien, ¿no? No van 
tan mal. Van bien, sí, van bastante bien, van bastante bien. 
¿Saben interanualmente dónde ha crecido más el empleo? En 
Andalucía y en la Comunidad Valenciana. No está mal. Está 
bien, va bien. Claro, claro… (Remors) No, no, tranquilos. 
Claro, pero si no pasa nada. Andalucía, primero. Y ahora 
nosotros… bien.
 Mire, cuando se hace propaganda, se hace triunfalismo 
en el tema del desempleo, es simplemente la peor de las 
desvergüenzas.
 Cuando ustedes han dejado a esta comunidad con más 
de medio millón de parado, ¿cómo pueden venir aquí a dar 
clases en relación al empleo? ¿Cómo pueden decir que aquí 
el empleo está ya garantizado para todos?
 Mire, hay, en esta… en esta comunidad, hay un 
problema grave de desempleo y, desde luego, toda nuestra 
acción, en todos los ámbitos, en todas las consellerias, 
estará dirigida a superar esta cuestión, que es una cuestión 
fundamental.
 Pero le voy a decir una cosa, ustedes, que tan importante 
ahora dicen que es el empleo, en los últimos seis meses de 
su gobierno no ejecutaron ni el 30% del presupuesto en 
políticas de ocupación. La Unión Europea les bloqueó 80 

forma irregular y, a pesar de tener la mitad de personas, de 
jóvenes parados, ustedes solamente gastaron 150.000 euros 
de los 33 millones de euros de la garantía social.
 Señorías, nosotros vamos a cambiar el modelo del Servef. 
Vamos a refundar el Servef. Vamos a sacar al Servef de la 
UCI. Y el conseller anunciará en breves días un plan potente, 
negociado con los sindicatos y con los empresarios, para 
hacer frente al peor de los desempleos que sin duda son 
aquellos que no tienen la oportunidad…, los jóvenes que no 
han tenido ni la primera oportunidad de tener trabajo.
 Hemos duplicado ya en estos momentos los cursos de 
formación que ustedes habían congelado. Estamos abriendo 
el diálogo social en todos los ámbitos y, desde luego, el nuevo 
Servef será claramente un referente para los trabajadores, 
para los trabajadores parados que, en estos momentos, en 
el Servef simplemente veían una… una institución que no 
servía para sus intereses.
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 Este nuevo plan que va a presentar la conselleria de 
economía, tendrá distintas medidas que afectarán a más de 
ochenta mil jóvenes, contará con un presupuesto de 200 
millones de euros y, desde luego, continuará trabajando para 
que las inversiones lleguen a esta comunidad. Porque solo 
con el dinero que Rajoy dejó de invertir en esta comunidad 
en los últimos cinco presupuestos se hubieran creado 30.000 
puestos de trabajo, que ustedes no han creado, 30.000 
puestos de trabajo.
 Y, además, les digo que, efectivamente, el gobierno 
no crea empleo, lo crean las empresas. Pero la parte que 
tiene que crear el gobierno, la tiene que hacer llevando 
inversiones. Y por eso dentro de un rato me voy a Bruselas 
para que haya, al menos, un proyecto valenciano y español 
del plan Juncker, que hasta el momento no hay ninguno.
 Muchas gracias. (Aplaudiments) 

El senyor president:

 Moltes gràcies, president. (El president parla amb el 
micròfon desconnectat)

 Quan vosté vullga, senyora Eva Ortiz.

La senyora Ortiz Vilella: 

 (Inoïble) ... que hable de destrucción de empleo, tiene 
nombre y apellido, José Luis Rodríguez Zapatero, Partido 
Socialista. (Aplaudiments) ¡Por favor, un poco de respeto!

dar seguridad a las inversiones, como Puerto Mediterráneo, 
Ikea o Alcoinnova. Destrucción de posibles diez mil puestos 
de trabajo. Concreten por favor qué van a hacer. Contéstele a 
su alcalde en Paterna y también en Alicante, le mandarán los 
parados a la señora Oltra.
 Pero, además, les voy a decir otra cosa. Cinco 
intervenciones con el conseller de economía, nunca nos ha 
concretado qué medidas concretas, por favor, va a hacer este 
gobierno. Pero sobre todo le exigimos, como dice usted, que 
diga qué medidas concretas ha hecho en estos cien días.
 Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

 El conseller d’economia sostenible, té la paraula.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 (Inintel·ligible) … no? perquè d’una vegada per totes, 
d’una vegada per totes la tinguen clara.
 Mire, a Ikea, per tot allò dels procediments, que vam 
estar parlant, administratius que estan portant-se, li falta 
l’avaluació d’impacte ambiental.
 Puerto Mediterráneo falta un informe urbanístic i 
l’informe d’avaluació ambiental.
 Alcoinnova supose que sap que estem pendents d’una 
sentència judicial.
 I he de dir que este govern, este govern sí que parla amb 
els alcaldes. És a dir, este conseller ha rebut l’alcalde de 
Paterna. I sap també el que pensen altres alcaldies i si estan 
o no estan d’acord. Concretament, per exemple, San Antonio 
de Benagéber, Burjassot, Manises i Godella, doncs sembla 
ser que no estan d’acord.
 I jo crec que vostés el que haurien de fer és vore ja que 
darrere dels números n’hi ha alguna cosa més. Perquè a 
vostés únicament i exclusivament els interessen els números, 
no els interessa el que n’hi ha darrere. Hem de parlar de 

ho hem de tindre clar. El perquè sí, el perquè sí, no val. 
Encara no tenim cap informe rigorós que realment diga, si 
vestim un sant o el desvestim, com diu la vicepresidenta. I 
eixa és la qüestió i eixa és la realitat que podem contar-los en 
estos moments.
 Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller.
 Senyor Castelló.

El senyor Castelló Sáez:

 Señor presidente.
 Como segundo de abordo del pacto del Titanic le 

otros van cada uno a su aire. Solo dicen vaguedades sobre 
empleo y modelo productivo. Pero pensamos que ya es 
hora de respaldar palabras elevadas con hechos elevados. 
O simplemente ya con hechos, con medidas concretas nos 
conformaríamos.
 Hoy vienen preocupantes noticias en prensa sobre la 
industria valenciana y preocupantes datos también sobre 
el empleo. Tenemos graves amenazas en nuestra industria. 
Y hablando de industria me pregunto: ¿cuándo va a recibir 
usted a los trabajadores de Bosal? Ellos también están 
esperando aunque sea un esmorzaret. Haga un hueco. Ahora 
se va fuera, pero cuando vuelva haga un hueco.
 Paradójicamente se va usted fuera a vender turismo, 
eso nos han dicho, a la vez que miembros de su Consell 
en sede parlamentaria han anunciado una tasa para las 
pernoctaciones, que va contra la hostelería, que va contra 
los sectores productivos, que va contra el turismo y que va 
contra el empleo.
 Por eso le preguntamos: ¿va a desautorizarlo hoy, ya y 
aquí sobre esa tasa? Le pedimos que lo haga. Y hablando de 
losas, le pedimos también que no se convierta usted en el 
enterrador de las oportunidades, los sueños y el futuro de la 
Comunidad Valenciana.
 Gracias, presidente. (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor Castelló.
 Per a respondre el Consell, la vicepresidenta té l’ús de la 
paraula. Quan vosté vullga.

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Bon dia, senyories.
 Gràcies, president.
 Gràcies, senyora Bonig, per atribuir-me una paternitat. Ho 
sento molt, mon pare és insubstituïble, cuide’s vosté el seu 
ja que el té, done-li molts mimitos, encara que siga del Partit 
Socialista. I vosté s’encarrega sempre de repetir-mos-ho.
 Mire, les mesures concretes li les acaba de dir el conseller. 
Les mesures concretes li les acaba de dir el conseller hui, 
ahir i cada vegada que vostés pregunten. El que passa és que 
vostés..., vostés el que fan és a su libro.
 Ací tenim un problema heretat de vint anys d’un govern 
que el que ha fet és saquejar les arques públiques. Tenim un 
problema en la indústria perquè vostés feien capitalismo de 
amiguetes. Tenim un problema en un turisme insostenible 

que els va estavellar en la cara. I tenim un problema de 
desocupació, efectivament, i no és que les dades de l’EPA 
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òbviament siguen ara conseqüència de l’acció de govern de 
tres mesos. Nosaltres no anem a fer com vostés. Però no som 
roïns tampoc, no som roïns.
 I nosaltres el que estem treballant és en un canvi de 
model productiu que faça que el desastre que vostés han 
deixat en indústria, el desastre que vostés han deixat en 
insostenibilitat el puguem anar arreglant. I a més comptem 
amb vostés i comptem amb tota la cambra –al contrari que 
vostés– i comptem amb els sindicats i amb els empresaris. 
(Veus) Que, senyora Bonig, no són antics, tenen una posició 
constitucional, tant que se’ls ompli la boca de Constitució. 
Són agents econòmics i socials.
 Nosaltres comptem amb el diàleg i amb les ganes de tirar 
endavant esta comunitat. (Veus) I vostés a allò seu, a plorar, 
que els que ploren són vostés. (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyora vicepresidenta.
 Senyories, abans de continuar amb la sessió de control, 
m’agradaria informar-los que està present ací, a les Corts 
Valencianes, una delegació del Parlament Europeu, amb 
eurodiputats del Grup ALE, del Grup Parlamentari ALE-
Greens. Com el nostre president ha d’anar a Brussel·les, 
estic convençut que com a valencians europeistes mos 
ajudaran des del Parlament Europeu en posar en marxa 
la nostra terra. Moltes gràcies per la seua visita, la seua 
presència. (Aplaudiments)

 A continuació, per a continuar la sessió de control, té 
la paraula el síndic del Grup Socialista... (Veus) Ah! Vosté 
renuncia?
 I el president, que agraïm la seua presència, inclús per 
qüestions d’agenda ha estat ací a la sessió de control. Per 
tant, la seua pregunta de control la té el síndic del Grup 
Compromís, Fran Ferri.
 Té vosté la paraula per un temps màxim de cinc minuts.

El senyor Ferri Fayos:

 Moltes gràcies, senyor president.
 Senyor president, quina vergonya que el Partit Popular 
vinga a parlar ací de desocupació quan teníem ací un 56% 
d’atur juvenil, a ells només els preocupava el 3%. Eixe 
era el seu problema i el problema dels valencians i de les 
valencianes, que el Partit Popular només estava preocupat 
pel 3%.
 Però bé, parlem de les diputacions. Les diputacions 
provincials són administracions opaques, poc democràtiques, 
que moltes vegades, per la seua manera de gestionar els 
diners, acaben amb un clientelisme discrecional i en algunes 
ocasions inclús acaben en casos de corrupció, com hem 
vist. I no només ho diem nosaltres, malauradament ho diuen 
també els casos, i les circumstàncies i els fets.
 La Diputació de Castelló és un exemple de com la nissaga 
dels Fabra, des de 1874, ha ocupat llocs de direcció dels seus 
diferents membres en la diputació. Des del clientelisme, des 
del saqueig, de la corrupció. Ara ja sabem on està el senyor 
Carlos Fabra.
 La Diputació de València amb la trama d’Imelsa, com a 
l’últim exemple d’un govern corrupte, amb vídeos..., amb 
vídeos no, amb gravacions que ve podien protagonitzar 
l’última novel·la Chirbes, el van premiar fa poc, o Ferran 
Torrent. Alguns que volien portar la platja a Xàtiva ja sabem 
on potser acabaran passant els seus estius, a Picassent.
 I si passem a la Diputació d’Alacant, també hem viscut 
situacions tan greus com la detenció del seu president, José 
Joaquín Ripoll, i els «xanxullos» del senyor Ortiz.

 Estos són els casos més sonants. Però darrere d’açò ens 
trobem amb un funcionament totalment injust en el qual es 
reparteixen subvencions als pobles governats per als amics 
del president provincial i s’exclou uns altres.
 I com es trien les diputacions? Podíem eixir al carrer i 
preguntar a qualsevol ciutadà o ciutadana com es trien les 
diputacions. Vostés creuen que encertarien molts? Quants 
sabrien dir que es tracta d’una elecció indirecta, a través dels 
regidors organitzats en partits judicials? I si no podem triar 
els diputats directament, tampoc no podem exercir el control 
ciutadà sobre les decisions que es prenen.
 Per això, quan alguns converteixen les diputacions en 
el seu cortijo particular és perquè poden fer-ho, per això 
mateixa.
 Sense anar més lluny, què passa en la Diputació d’Alacant? 
Que està en mans del Partit Popular amb el suport de 
Ciudadanos. I per què Ciudadanos va donar suport al Partit 
Popular en la Diputació d’Alacant? Perquè el president de la 
Diputació d’Alacant li va garantir al diputat de Ciudadanos 
tots els assessors que volia.
 Fernando Sepulcre, de Ciudadanos, serà el primer diputat 
provincial que assistirà a tots els organismes autònoms. 
I vostés es preguntaran, «xica, i això per què? És perquè 
el xic és molt treballador?». No, això és perquè per cada 
assistència a un d’estos organismes autònoms este diputat 

de mes s’emportarà un sobresou de 2.000 euros.
 Però n’hi ha més. Ahir vam aprovar ací, a estes Corts, una 
comissió d’estudi de propostes per a millorar la democràcia 
valenciana i la regeneració. Saben què va votar el Partit 
Popular i Ciudadanos en la Diputació d’Alacant quan 
Compromís va proposar aquesta mateixa comissió en eixa 
diputació? Van votar en contra.
 El PP tenia molt d’interés en aconseguir el suport de 
Ciudadanos perquè vol convertir la Diputació d’Alacant en 
un mur contra les polítiques del canvi del valencians, del 
canvi del govern valencià. I hauríem de preguntar-nos, per 
què el president de la diputació busca la confrontació amb La 
Generalitat en lloc de col·laboració? Com ho està fent molt 
bé la Diputació de València, que està col·laborant en molts 
àmbits de forma activa. (Remors)

 Alguns exemples de col·laboració entre la Diputació 
de València i el govern valencià. En l’àmbit cultural i en el 
patrimoni, en l’àmbit de polítiques de transparència facilitant 
els portals als ajuntaments que la pròpia llei, que vam 
aprovar en este parlament, reclama; amb la xarxa de llibres, 
avançar les quantitats als ajuntaments o, en benestar social, 
coordinant l’obertura dels menjadors escolars.
 Des de Compromís no ens amaguem, no ens conformem en 
aconseguir que de tant en tant les diputacions tinguen un govern 
digne. Nosaltres ho tenim clar. Volem eliminar les diputacions. 
No volem diputacions sense el control de la ciutadania. No 
volem diputacions sense el control de la ciutadania. No volem 
institucions així. I creiem que no tenen cabuda en una democràcia 
avançada. I necessitem una estructura territorial propera a la 
gent.
 Fins que aconseguim eixe objectiu cal actuar, perquè les 
diputacions estiguen al servei de la ciutadania, al servei de 
les persones i de la qualitat de vida.
 En 1983 es va aprovar en este parlament una llei per 
la qual es declara d’interés general comunitari per a la 
Comunitat Valenciana determinades funcions pròpies de 
les diputacions provincials, la que es coneix com la Llei 
de coordinació de les diputacions. Esta llei contempla 
la possibilitat efectiva d’integració de pràcticament totes 

pressupostos associats al pressupost de La Generalitat.


